
دولتبهسرخابيهايكريالهمنميدهد!
در حالي كه باش��گاه هاي بزرگ بدهكار 
فوتب��ال ايران همگي دولتي هس��تند و 
با بودجه دولت اداره مي ش��وند، اما وزير 
ورزش در اظهارنظري تأمل انگيز مي گويد 
كه ريالي به سرخابي هاي پايتخت كمك 
نمي كند. مس��عود س��لطاني فر عنوان 
مي كند: »دو باش��گاه اس��تقلال و پرس��پوليس با هزينه جاري 
حدود 80 ميليارد تومان، اوقات فراغت 40 تا 50 ميليون نفر را پر 
مي كنند. البته يك ريال از اين هزينه ها را هم دولت نمي دهد. در 
كدام حوزه ديگر چنين ابزار ارزاني با اين برد قوي وجود دارد؟« 
سلطاني فر مي گويد ريالي براي اين دو تيم خرج نمي كند، اما همه 
خوب مي دانند كه واقعيت چيز ديگري است، واقعيتي كه 180 

درجه با اظهارات وزير ورزش تفاوت دارد.

كرشهفتمينمربيسالجهان
فدراسيون بين المللي آمار و تاريخ فوتبال، 
اسامي برترين مربيان جهان در رده ملي 
سال 2017 را اعلام كرد كه بر اين اساس 
كارلوس كرش، سرمربي تيم ملي فوتبال 
كشورمان با 26 امتياز در رتبه هفتم اين 
رده بندي قرار گرفت. كسب اين موفقيت 
يك بار ديگر توانمندي هاي س��رمربي تيم ملي فوتبال را نش��ان 
داد، مردي كه گاهي اوقات از اعتراض ها و انتقادهايش به س��توه 
مي آييم و او را زياده خواه قلمدا مي كنيم. مربي اي كه پش��ت سر 
مربيان مطرحي چون يواخيم لو، تي ته، لوپتگي، سانتوس، دشان و 
مارتينس قرار دارد و چيزي به لحاظ بزرگي از آنها كم ندارد. كرش 
از فوتبال ما اعتماد مي خواهد، اعتماد ب��ه تجربه اش و اعتماد به 

اعتباري كه در دنياي فوتبال دارد.

فساددرفوتبالباحرفبرچيدهنميشود
بحث فساد در فوتبال يك بحث تكراري و 
البته حل نشده است، هرچند كه بيان آن 
به صورت مكرر باعث مي شود تا مسئولان 
به فكر چاره بيفتند. مهدي مهدوي كيا در 
اين خصوص مي گويد: »سال هاست كه 
درباره فساد در فوتبال صحبت مي كنيم 
و هيچ وقت اتفاقي رخ نمي دهد. اگر قرار است با اين موارد مبارزه 
شود بايد گام هاي مؤثري برداشته شود، چراكه با صحبت كاري 
حل نمي شود.« شنيدن اين حرف ها از زبان كساني كه خود سال ها 
در فوتبال حضور داش��ته اند، مهر تأييدي بر تمام نگراني هاست، 
نگراني هايي كه چند وقتي اس��ت از سوي برخي بزرگان فوتبال 
مطرح مي شود، اما همانطور كه مهدوي كيا مي گويد با حرف زدن 

كاري پيش نمي رود و فسادي برچيده نمي شود. 

يک هشتم نهايي رقابت هاي جام حذفي
پرسپوليسمارگزيدهمقابلبادران

تعطيلات نيم فص�ل، فرصت خوبي براي برگ�زاري بازي هاي عقب 
افتاده سرخپوش�ان بود که به دلي�ل حض�ور در رقابت هاي ليگ 
قهرمانان آس�يا، موفق به برگزاري آن نش�ده بودند. بعد از مصاف 
با نفت آبادان، ديدار عقب افتاده هفته هش�تم ليگ برتر، نوبت به 
ديدار با بادران رسيده، ديدار مرحله يک هشتم نهايي جام حذفي که 
ساعت 16:15امروز در آزادي و به ميزباني پرسپوليس برگزار مي شود. 
برانكو كه در دو س��ال حضورش روي نيمكت پرس��پوليس سعي كرده 
تيمش را به دور از هرگونه حاشيه  راهي ميدان كند، حالا خود نيز به اندازه 
بازيكنانش از بدقولي هاي مديريت باشگاه در خصوص پرداختي ها به ستوه 
آمده است، مس��ئله اي كه امضاي برگه تمديد قرارداد او را هر روز عقب 
مي اندازد و مي تواند تأثيرات منفي در بازي امروز با بادران داشته باشد، آن 
هم در رقابت هاي جام حذفي كه خاطره چندان خوشي براي پروفسور ندارد 

و مصداق مارگزيده اي است كه از ريسمان سياه و سفيد مي ترسد.
   خيز براي جبران

ديدار امروز برابر بادران براي برانكو اهميت بسياري دارد. جام اين رقابت ها 
شايد از معدود افتخاراتي باشد كه مرد كروات نيمكت سرخپوشان در طول 
مدت حضورش در اين تيم، موفق به كسب آن نشده، اما بدتر از همه حذف 
غيرمنتظره و ناباورانه فصل گذشته برابر قشقايي است كه اهميت اين بازي 
را براي پرسپوليس و سرمربي آن دوچندان كرده است. پرسپوليس فصل 
گذشته در غياب شش بازيكن ملي پوش خود به قشقايي باخت. البته در 
ضربات پنالتي و حالا برانكو  در پي جب��ران و راهيابي به مرحله بعد اين 

رقابت هاست تا بار ديگر توانايي هاي خود و تيمش را ثابت كند. 
   مچ اندازي مدعيان ليگ يک و برتر

صدرنشين ليگ كه حالا فاصله اش با پارس جنوبي نيز افزايش يافته و در 
حاشيه امنيت قرار گرفته با پيروزي در اين ديدار مي تواند با انگيزه هاي 
بيش��تري به روند خود ادامه دهد. با وجود اين اما رقابت هاي جام حذفي 
همواره داستان خود را داشته و بارها و بارها حتي همين پرسپوليس در 
بهترين شرايط و در حالي كه اوضاع بسيار خوبي در ليگ داشته، نتوانسته 
از عهده تيم هاي بي نام و نشان در جام حذفي بربيايد. حالا بايد ديد باخت 
فصل قبل به قشقايي توانسته تجربه خوبي براي عبور از سد نارنجي پوشان 
بادران باشد يا تيمي كه در رقابت هاي ليگ يك با كسب نتايج خوب، خود 
را به رده دوم جدول رسانده و مدعي صعود به ليگ برتر است، مدافع عنوان 

قهرماني ليگ برتر را در آزادي زمين گير مي كند!
   خط و نشان نارنجي پوشان

بادران كه حامي مالي آن با همين نام يكي از شركت هاي هرمي فعال در 
كشور است از نارنجي پوش شدن آزادي در بازي برابر پرسپوليس خبر داده 
و گفته كه قصد دارد حاميان خود را از سرتاسر كشور با اتوبوس به آزادي 
برساند تا در بازي حساس مرحله يك هشتم نهايي جام حذفي مشوق آنها 
برابر پرسپوليس باشند، هرچند كه اين تيم تنها مي تواند 10 درصد آزادي 
را در اختيار داشته باشد و اين ادعا بيشتر جنبه كري خواندن براي حريف 
قبل از رويارويي دارد.  محمد ربيعي كه پدرش يك پرسپوليسي قديمي 
است، بازي با سرخپوشان را يك ديدار جذاب توصيف مي كند: »نفت اگر 
حريف ما بود، از لحاظ كيفي و فني براي ما كمي ساده تر بود، اما پرسپوليس 
جذابيت هاي خ��ودش را دارد كه براي برتري برابر آن تمام تلاش��مان را 
مي كنيم. پدرم طرفدار قديمي پرسپوليس است، اما در اين بازي او استثناً 

طرفدار من و تيمم خواهد بود و اميدوارم با دست پر آزادي را ترک كنيم.«
   برانکو در دوراهي

برانكو براي اين بازي در يك دوراهي سخت قرار دارد. بازي با بادران در جام 
حذفي فرصت خوبي براي اعتماد به نيمكت ذخيره هاست كه بازيكنان 
خوبي روي آن نشسته اند. از بوژيدار گرفته تا شايان مصلح، صادق محرمي، 
بشار رسن، فرشاد احمدزاده و سيامك نعمتي كه مي توانند رقابت خوبي 
با بازيكنان اصلي تيم داشته باشند، اما تجربه تلخ گذشته برانكو را براي 
انتخاب دودل كرده و اجازه نمي دهد او به راحتي چشم به نفرات ذخيره 
بدوزد و آنها را بي محابا راهي ميدان كند. از سوي ديگر اين تصميم مي تواند 
شرايط را سخت تر كند، خصوصاً كه طي روزهاي اخير، بازيكنان اصلي اين 
تيم اعتراض هاي زيادي به شرايط مالي تيم داشتند  و كنار گذاشتن آنها در 

اين مقطع، جزآشفته كردن اوضاع چيزي به دنبال نخواهد داشت.

 ي��ك روز كيانوش 
سعيد احمديان

   گزارش
رستمي ساز تنهايي 
ك��ردن  تمري��ن 
مي زند، روز ديگر سهراب مرادي در انتقاد به وضعيت 
نامناسب امكانات اردوي تيم ملي را ترک مي كند، 
امروز هم بهداد سليمي پس از بازگشت از مسابقات 
جهاني امريكا روبه روي فدراسيون قرار مي گيرد و 
پس از  حق خوري دوباره اش اين بار در مس��ابقات 
جهاني در مصاحبه هايش فدراسيون و مديريت آن 
را به دليل نداش��تن لابي در فدراسيون جهاني و 
ضعف مديريت از زير تيغ مي گذراند تا حاشيه هاي 

هميشگي بر سر وزنه برداري سنگيني كند. 
   علني شدن جنگ بهداد و فدراسيون

بهداد سليمي سومين ياغي وزنه برداري در كمتر از 
دو سال گذشته است. حالا رابطه قهرمان المپيك و 
جهان با فدراسيون شكرآب شده است. تكرار اتفاق 
المپيك ريو اين بار در مس��ابقات جهاني امريكا و 

حق خوري دوباره هيئت ژوري و داوران كه سليمي 
را از رسيدن به مدال محروم كردند، سبب شده تا 
قهرمان المپيك لندن توپخانه انتقاداتش پس از 
پايان اين مسابقات، مديريت فدراسيون را هدف قرار 
دهد. او معتقد است كه ضعف مديريت فدراسيون 
در جلوگيري از ناعدالتي ها مشهود است و بايد براي 
گرفتن حق مان در مسابقات جهاني و المپيك پول 
خرج كنيم. البته انگار اي��ن انتقادها زياد به مذاق 
فدراسيون خوش نيامده، به طوري كه آنها معتقدند 
كه هيئت ژوري در اعلام خطاي س��ليمي اشتباه 

نكرده و تصميم درستي گرفته است. 
منوچهر رضاخاني، رئيس كميته داوران فدراسيون 
وزنه برداري دي��روز در اين باره به ف��ارس گفت: 
»حركت اول دوضرب سليمي؛ دست چپ، دست 
راست را زد و به درستي خطا اعلام شد. حركت دوم 
كاملًا درس��ت بود، اما در حركت سوم در آخرين 
مرحله بهداد وزنه را پرِس كرد و زماني كه پاهايش 

را جمع كرد وزنه را ب��ه بالا ه��ل داد و وزنه بالاتر 
رفت و قطعاً خطا بود. از س��وي ديگر هنگامي كه 
او مي خواست وزنه را رها كند بايد با دستش وزنه 
را همراهي مي كرد، اما به اصطلاح دراپ كرد، در 
حالي كه نبايد وزنه را رها مي كرد. حركت بهداد از 

نظر فني كاملاً خطا بود.«
رضاخاني در واكنش به صحبت هاي سليمي مبني 
بر اينكه براي گرفتن حق خود در فدراسيون جهاني 
بايد پول خرج مافياي قدرت كنيم هم افزود: »من كه 
تا به حال چنين چيزي را نديدم و خبري هم ندارم. با 
اين تفاسير پس زماني هم كه ما قوي ترين مرد جهان 
مي ش��ديم يا وزنه برداران ما مانند مرادي و رستمي 
ركوردهاي جهاني را جابه جا مي كردند، پول مي داديم؟ 

مطرح كردن چنين مسائلي درست نيست.« 
    سليمي تنها مي خواهد استراحت کند

واكنش مس��ئولان فدراس��يون به صحبت هاي 
سليمي، سبب شده تا آتش اختلافات او و فدراسيون 

ش��عله ور تر ش��ود، به خصوص كه سليمي پس از 
جهاني امريكا گفته بود با توجه به اينكه با حق خوري 
نمي گذارند مدال بگيرد، شايد ديگر وزنه نزند و از 

ورزش خداحافظي كند!
بهداد ديروز در خصوص حواشي مسابقات جهاني 
امريكا به تسنيم گفت: »متأس��فانه برخي ها كه 
حتي 10 كيلوگرم هم بالاي سر خود نبرده اند در 
ارتباط با من اظهارنظر مي كنند. نمي دانم چرا همه 
مي خواهند خود را از اين طريق بزرگ كنند. همه 
چيز در خصوص مسابقات جهاني براي من تمام 
شده و ديگر خاطراتش به جا مانده است، خاطرات 

بدي كه هنوز هم براي من قابل هضم نيست.« 
قهرمان جهان و المپيك در ادامه افزود: »اگر حسين 
رضازاده، انوش��يرواني، توكلي و از اين جنس افراد 
بخواهند اظهارنظر كنن��د، من قبول مي كنم چون 
آنها چنين وزنه هايي را بالاي سر برده اند، اما عده اي 
بزرگ ترين وزنه اي ك��ه زده اند، خري��د خانه بوده 
اس��ت.« س��ليمي در پايان درباره تصميمش براي 
آينده هم اينطور توضيح داد: »فعلاً استراحت مي كنم 
و مي خواهم بيشتر به خانواده و دخترم برسم، چون 
در اين مدت روزهاي زيادي را كنار آنها نبودم و بايد 
جبران كنم. از آنهايي كه كاري براي من نكرده اند، 
خواهش مي كنم حداقل اين آرامش را برهم نزنند.«

   مرادي به دنبال منصرف کردن بهداد
با اين حال به نظر مي رس��د رئيس فدراسيون به 
دنبال بازگش��ت س��ليمي و دلجويي از قهرمان 
المپيك لندن اس��ت، هرچند كه انتقادات بهداد 
درباره ضعف ارتباطات بين المللي فدراسيون را رد 
مي كند. علي مرادي ديروز در گفت وگو با ايسنا در 
پاسخ به اين س��ؤال كه فكر مي  كند جلود با بهداد 
س��ليمي غرض ورزي دارد، مي گويد: »من به اين 
شخص خاص كاري ندارم، اما تعاملات فدراسيون 
بين المللي با ما خوب است و قبل از المپيك هم اين 
تعاملات وجود داشت و اين حمايت هاي شخص 
آيان و مسئولان داخلي بود كه كمك كرد ويزاي 
ما صادر شود. تاماش آيان به شدت از وزنه برداري 
جهان از جمله وزنه برداري ايران حمايت مي كند.«

مرادي همچنين در ادامه از تصميمش براي منصرف 
كردن سليمي از خداحافظي خبر مي دهد: »وقتي 
به پشت صحنه رقابت دسته فوق سنگين مسابقات 
قهرماني جهان رفتم، ديدم سليمي كفش هايش را 
به دست گرفته و شرايط به گونه اي است كه بوي 
خداحافظي مي دهد. سليمي يكي از افتخارات ملي 
ماس��ت و ما او را برمي گردانيم.«  حالا بايد ديد آيا 
ماجراي بهداد هم مانند كيانوش و س��هراب حل 
مي شود يا حاشيه هاي وزنه برداري ايران همچنان 
ادامه خواهد داش��ت، حاش��يه هايي كه مي تواند 

قهرماني ايران در جهان را تحت تأثير قرار دهد. 

دمخروسكمكدولتبهسرخابيها
در روزهاي��ي كه دولت تدبي��ر و اميد براي تأمي��ن بودجه هزينه هاي 
زندگي را افزايش مي دهد، وزير ورزش و جوانان نيز معتقد است هزينه 
80 ميليارد توماني سرخابي ها ابزاري ارزان براي پر كردن اوقات فراغت 
مردم محسوب مي شود! به ويژه كه به گفته آقاي وزير دولت هيچ كمكي 
به دو باشگاه پرطرفدار پرسپوليس و اس��تقلال نمي كند، در حالي كه 

شواهد عكس اين ادعا را نشان مي دهد. 
خرج و مخارج سرخابي ها هميش��ه اعتراضات زيادي را در پي داشته و 
حالا كه شرايط اقتصادي عموم مردم هر روز سخت تر از قبل مي شود، 
اين ريخت و پاش ها و در حقيقت حيف و ميل ها بيش از هميشه به چشم 
مي آيد، اما انگار اين بريز و بپاش هاي كاملًا بي مورد و بي نتيجه اصلًا به 
چشم وزارتخانه و مسئولانش نمي آيد. با اينكه اين دو تيم هنوز به بخش 
خصوصي واگذار نشده اند و كماكان تحت مديريت مستقيم وزارت ورزش 
هستند، ولي تأمين هزينه هاي سرخابي ها يكي از چالش هاي جدي و 
دردسرساز به ش��مار مي رود. حرف و حديث ها در مورد اينكه قرمزها و 
آبي ها بودجه ميلياردي خود را از كجا مي آورند كه اينگونه بي حساب و 
كتاب هزينه مي كنند، بدون اينكه به كسي يا نهادي پاسخگو باشند، زياد 
است. آنقدر كه وزير ورزش هرازچندگاهي به شكلي كاملًا خودجوش 
مجبور مي شود هرگونه كمك دولت به دو تيم دولتي را تكذيب كند، اما 

پذيرش اين ادعا واقعاً دشوار است. 
حالا ما مانده ايم كه در اين ميان بايد دم خروس را قبول كنيم يا قس��م 
خوردن آقايان را! اظهارنظرهاي زيادي در اين باره مطرح ش��ده كه اگر 
قرار باشد به يكي از اين موارد اشاره شود، بهتر است به سراغ صحبت هاي 
افتخاري مديرعامل آبي ها برويم: »با حمايت هاي سلطاني فر توانسته ايم 
20 ميليارد از بدهي هاي خود را پرداخت كنيم!« يا ما معني اين جمله را 
متوجه نمي شويم يا مديرعامل استقلال مبهم صحبت مي كند، چراكه 
ادعاهاي سلطاني فر و افتخاري نه تنها هيچ سنخيتي با هم ندارند، بلكه 
كاملًا در تناقض هس��تند. با توجه به اينكه آقاي وزير به شدت هرگونه 
كمك مالي را تكذيب مي كند، از او مي خواهيم تا هرچه بيشتر در اين 
باره شفاف س��ازي كند و منظورش از اينكه يك ريال هم از دولت براي 
آنها هزينه نمي شود را صراحتاً بيان كند. در اين شفاف سازي كه خواسته 
عموم مردم است مديرعامل استقلال نيز مي تواند كمك حال سلطاني فر 
باشد و او نيز كمك 20 ميلياردي را به شكلي كامل تشريح كند. همانطور 
كه مرد اول مديريت ورزش ايران بر آن تأكيد مي كند فوتبال رشته اي 
پرطرفدار و ابزاري براي سرگرمي قشر عظيمي از مردم و به ويژه جوانان 
محسوب مي شود، اما فراموش نكنيم كه همان قشر 50،40 ميليوني از 
حيف و ميل كردن ميلياردها تومان در اين دو تيم گلايه دارند، اما صداي 

اعتراضاتشان را كسي نمي شنود. 
حالا سؤال اينجاست كه دو تيم دولتي كه از دولت كمك نمي گيرند از 
كجا و چگونه ارتزاق مي كنند كه با بيش از 100 ميليارد بدهي وزير ورزش 
اينگونه به هزينه هاي آنها مي بالد؟! درست است كه طرفداران فوتبال در 
كشورمان هوادار يكي از دو تيم سرخابي هستند، اما در اين سال ها كه 
فوتبالمان مثلًا حرفه اي شده، پرس��پوليس و استقلال چه گلي به سر 
هواداران زده اند كه هزينه 80 ميلياردي در طول يك س��ال به حساب 
نمي آيد. 17 فصل از ليگ برتر مي گذرد و سرخابي هاي پايتخت نه تنها 
در قاره كهن به افتخاري دست نيافته اند كه با كوهي از حاشيه و جنجال 
دست و پنجه نرم كرده و علاوه بر تخلفات گسترده و استخدام بازيكنان 
و مربيان بي كيفيت، كوه��ي از بدهي را از خود به يادگار گذاش��ته اند. 
خرابه هاي به جا مانده از سوءمديريت آنقدر ويران است كه براي جلب 
رضايت  اي اف سي، وزير ورزش شخصاً براي رايزني به مالزي سفر مي كند. 
پيش از اين هم گفته ايم و باز هم تأكيد مي كنيم كه حمايت غيرمنطقي 
از دو باشگاه بدهكار و زيان ده نه تنها سودي به حال مان ندارد بلكه ورزش 
ايران را با چالش هايي غيرقابل حل و مشكل ساز مواجه مي كند. راه حل 

اين مشكلات قطعاً جانبداري هاي جناحي نيست. 

AFCدرخواسترسميفدراسيونفوتبالايراناز
با توجه به اينكه دبيركل AFC اعلام كرده تيم هاي ايراني و عربستاني 
بايد در كش��وري ثالث به مصاف هم بروند، فدراسيون فوتبال خواستار 
نامه رسمي از سوي AFC شد تا نظر اين نهاد را به صورت رسمي بداند. 
-------------------------------------------------------------
۱۰تيمخارجيدرجامباشگاههايجهانكشتيفرنگي

چهارمين دوره رقابت هاي كشتي فرنگي جام باشگاه هاي جهان امروز و 
فردا در اصفهان برگزار مي شود. در اين رقابت ها 10 تيم خارجي روسيه، 
تركيه، ارمنستان، گرجستان، اوكراين، مجارستان، قرقيزستان، روماني، 

يونان و تاجيكستان به همراه سه تيم ايراني حضور دارند. 
-------------------------------------------------------------

بانكسرمايهمغلوبزاكساشد
تيم واليبال بانك س��رمايه در نخس��تين گام از رقابت ه��اي واليبال جام 
باشگاه هاي جهان 3 بر 2 مغلوب زاكساي لهستان شد. شاگردان مصطفي 
كارخانه ديشب نيز در دومين ديدار به مصاف سادا كروزيروی برزيل رفتند. 
-------------------------------------------------------------

جدالصدرنشينبادانشگاهدرماهشهر
هفته سيزدهم ليگ برتر بسكتبال امروز با چهار ديدار پيگيري مي شود. 
در سالن آزادي نيروي زميني و مهرام به ترتيب به مصاف نفت آبادان 
و يس آل گرگان مي روند، پتروشيمي در ماهشهر ميزبان دانشگاه آزاد 

است و شهرداري تبريز نيز در خانه با رعد پدافند مصاف مي دهد. 
-------------------------------------------------------------

نبايدآقايگليفوتسالجهانراازدستبدهيم
سيدمحمد ناظم الشريعه، سرمربي تيم ملي فوتسال بر حفظ عنوان آقاي 
گلي فوتسال جهان تأكيد دارد: »ارديبهشت سال آينده تورنمنتي در 
خوزستان برگزار مي كنيم تا وحيد شمسايي پا به توپ شود. آقاي گلي 
جهان براي همه مردم ايران به خصوص تيم ملي حائز اهميت است و بايد 

اين عنوان به نام وحيد شمسايي حفظ شود.« 

عزميبرايبرچيدنبساطفسادفوتبالنيست
قبل از هر چيز بايد به اين نكته مهم اشاره 
كرد كه ما در يك جامعه پاک و بدون فساد 
با فوتبالي ناپاک و آلوده به فس��اد مواجه 
نيس��تيم. با توجه به اين مسئله، خواهيم 
دانست كه فساد در فوتبال، چيزي شبيه به 
يك زنجيره است يا با ظروف مرتبط است 
كه اگر يكي س��وراخ باشد، محتويات يك 
ظرف به ديگري راه خواهد يافت. مشكل 
اين است كه س��ال ها قبل، نام فوتبال ما 
حرفه اي ش��د نه خود آن و قيمت بازيكنان بي هيچ مت��ر و معياري بالا 
رفت. ب��ه طوري كه ام��روز از بازيكني كه بايد ماه��ي 600 هزار تومان 
حقوق بگيرد اما نمي گيرد، داريم تا بازيكناني كه قراردادهاي ميلياردي 
مي بندند، بي آنكه هيچ نظارتي روي اين ارقام يا حتي دليلي قانع كننده 
براي تعيين آن باشد، چراكه در اين فوتبال به اصلاح حرفه اي كه هيچ 
ش��باهتي به فوتبال حرفه اي ندارد، برخلاف همه موارد، دلال ها رشد 
چشمگيري داشته اند. اين دلال ها تنها مديربرنامه هايي كه بازيكنان را 
به تيم ها قالب مي كنند، نيستند. اين دلال ها گاهي مي توانند يك مدير 
باشند كه قرارداد درستي نمي بندند و از س��وي شخصي به اين سمت 
گمارده مي شوند كه خود نيز بدون هيچ حساب و كتاب و توانايي هاي 
بالقوه اي به كرسي رياست نشسته  است. پس وقتي انتخاب ها براساس 
شايسته سالاري و توانايي نباشد، انتخاب هاي بعدي نيز به مراتب بدتر 
خواهد بود و نتيجه اي كه به جا مي ماند همان فس��ادي است كه امروز 
شاهد آن هستيم، چراكه پيامد افشاگري ها بي آبرويي و خدشه دار شدن 
موقعيت و مقام كسي نيست، در اصل افشاگري ها به معناي تشويق است، 
چون به وضوح شاهد تخلفاني هستيم كه در هر سمتي، از مدير، بازيكن و 
مربي گرفته تا بالادستي هاي آنان ديده مي شود. اين افراد بعد از هرگونه 
افشاگري كه در خصوص تخلفات آنها مي ش��ود به جايگاهي مشابه يا 
حتي بهتر مي رس��ند! اتفاقي كه مي تواند تشويقي نادرست براي ادامه 
روند فساد باشد. با نوشتن قوانين جديد مي توان با در نظر گرفتن متر و 
معيار اصولي با فساد مبارزه كرد، اما هيچ عزمي در اين خصوص نيست 
كه اگر بود، بايد شاهد اتفاقات خاصي در اين رابطه بوديم. اما آيا گامي 
اصولي و اساسي براي مبارزه به معناي واقعي با فساد برداشته شده است؟ 
نه. چون اين فساد، زنجيره اي است و تا وقتي دست مديران به جاي جيب 

خود در جيب ملت باشد، تغييري حاصل نمي شود.
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

دنیا حیدري

شیوا نوروزي

عليرضا جهانبخش سه شنبه ش��ب علاوه بر اينكه تيمش را از شكست 
نجات داد با گلزني دوباره در صدر برترين بازيكنان ليگ هلند )ارديويسه( 
قرار گرفت. تيم آلكمار در حالي هشت هفته پياپي را بدون شكست پشت 
سر گذاشته بود كه در مصاف با تيم زوله در آستانه باخت و پاره شدن نوار 
موفقيت هايش قرار داشت، اما درخشش دوباره لژيونر ايراني به موقع به 
داد آلكمار رسيد و ضربه سر جهانبخش بازي را به تساوي كشاند. تعداد 
گل ها و پاس گل هاي مهاجم ملي پوش كشورمان در سال جاري به عدد 
22 رسيد تا حالا از اين حيث از زياد حكيم مراكشي پيش بيفتد و در صدر 

ارزشمندترين بازيكن ليگ ارديويسه هلند در سال 2017 قرار بگيرد.

مسعود رضاييان

 مديرعامل سابق ملوان

جنگداخليدروزنهبرداري!
تشديد اختلافات فدراسيون و بهداد سليمي پس از رقابت هاي جهاني امريکا

لژيونرايرانيبازيکنسالليگهلند

سکوي قهرماني با تصوير پدربزرگ شهيد
انصاري:ميخواستمقدردانپدروشهداباشم

فتح قله هاي ايران و جهان با يک پا
توكلي:جانبازنميشدميكتپههمفتحنميكردم

فرهنگ شهادت در 
فريدون حسن

   رزمی
کشور ما از نسلي 
به نس�ل ديگر به 
ارث مي رسد. صحنه زيبايي است که قهرمان 
آسيا با تصوير پدربزرگ شهيدش روي سکوي 
قهرماني م�ي رود و مدال هاي طلايش را کنار 
مي زند تا اين جمله مقابل ديد جهانيان قرار 
گيرد: »مظهر قدرت ايران ش�هدا هستند.«

مهزيار انصاري، نوجوان پاورليفتينگ كار روستاي 
بارده از توابع استان چهارمحال و بختياري است. 
نوجواني كه پدربزرگ شهيدش را نديده، پدربزرگي 
كه س��ال 63 و در عمليات ب��در و جزيره مجنون 
شربت شهادت را نوشيده است و مهزيار هرچه در 
خصوص او شنيده از زبان پدرش بوده است، پدري 
كه به عنوان فرزند ش��هيد زحم��ت زيادي براي 
تربيت اين قهرمان بسيجي كشيده است. مهزيار 

انصاري از انگيزه اش براي اي��ن كار مي گويد: 
»مي دانستم كه از طريق شبكه هاي اينترنتي 
مسابقات پخش مستقيم مي شود. بنابراين 
بهترين فرصت بود تا با اين كار هم پاس��خ 
زحمات پدرم را بدهم و هم نام و ياد پدربزرگ 
شهيدم و ديگر شهدا را زنده كنم.« انصاري با 

اشاره به اينكه اين كار را به صورت 
خودجوش انج��ام داده، ادامه 

مي ده��د: »مي خواس��تم 
در حي��ن وزن��ه زدن با 
پيراه��ن منق��ش به 
تصوير پدربزرگ حاضر 

شوم، اما قوانين رقابت ها 
اجازه اي��ن كار را نم��ي داد. بنابراين 
بعد از اينكه قهرماني ام مسجل شد، 
هنگام دريافت م��دال و رفتن روي 
س��كو، لباس گرمكنم را درآوردم و 

با لباس مخصوصم روي سكو رفتم. خوشحالم كه 
هم تصوير پدربزرگ به خوبي ديده شد، هم شعار 
زير آن و هم نام پايگاه بارده.«  قهرمان آسيا در ادامه 
گلايه هاي خود را هم مطرح مي كند و مي گويد: 
»پرچم ايران را بالا برديم، اما توجهي به آن نشد. 
البته قول هايي داده شده، اما هنوز اتفاق خاصي 
نيفتاده، حتي استقبال آنچناني هم نشده است، 
ولي بچه هاي بسيج خيلي رسيدگي مي كنند.« 
گلايه هاي انصاري را پدر اي��ن قهرمان و مربي او 
نيز به ن��وع ديگري تكرار مي كنن��د. پدر انصاري 
مي گويد: »مسابقاتشان را بايد از طريق اينترنت 
تماش��ا مي كرديم در حالي كه آنها به نام ايران در 
مسابقات شركت كرده بودند.«  مصطفي يزداني، 
مربي مهزيار اما ريزتر به اين مس��ائل مي پردازد 
و عن��وان مي كند: »با هزينه ش��خصي راهي اين 
قبيل مسابقات مي ش��ويم، آن هم فقط به خاطر 
اختلافاتي است كه با فدراس��يون وزنه برداري 
داريم. غ��رض ورزي مي كنند و مي خواهند 
به مسائل پشت پرده شان برسند. حرف ما 
هم به جايي نمي رسد. ما حتي يك  جاي 
ثابت براي تمرين نداريم.« يزداني با اشاره 
به اينكه چيني ها طي سال هاي گذشته 
روي اي��ن رش��ته متمركز 
ش��ده اند، ادامه مي دهد: 
»اين رش��ته در سال 
2022 ب��ه بازي هاي 
آس��يايي راه پي��دا 
مي كند و ب��ه احتمال 
زياد در س��ال 2024 وارد المپيك 
مي شود. ضمن اينكه در سال 2019  
نيز ما بايد به رقابت هاي دانشجويان 
جه��ان بروي��م. فق��ط اميدواريم 

مشكلاتمان حل شود.«

بچه ه�اي جبهه و     ورزش جانبازان
مق�دس  دف�اع 
خس�تگي  نمي شناس�ند، چ�ه آن دوران که در 
عنفوان جواني جان و تن را در طبق اخلاص براي 
دفاع از ميهن و آرمان هايش�ان گذاشتند و چه 
امروز ک�ه در ميان س�الگي نيز دس�ت از تلاش 
برنداشتند، حتي اگر با نقص عضو به جا مانده از آن 
دوران پرشور، پرخاطره و مخاطره روبه رو باشند.

وقتي طرح ملي س��يمرغ از س��وي فدراس��يون 
كوهنوردي ارائه شد، كمتر كسي مي توانست باور 
كند كه يك جانباز آن ه��م با يك پا بتواند ظرف 
مدت كمتر از يك سال 31 قله مرتفع ايران را فتح 
و براي اينكه كارش را تكميل كند، چند قله خارج 
از كش��ور را نيز زير پا بگذارد.  علي توكلي جانباز 
65 درصد دوران دفاع مقدس، اما با پشتكار مثال 
زدني و انگيزه بالاي خود موفق شد در مهر  امسال 
اين ط��رح را با موفقي��ت اجرا كند. فدراس��يون 
كوهنوردي آذرماه س��ال 95 طرح »31 قله« را 
ابلاغ و اعلام كرد، كوهنورداني كه موفق به انجام 
اين كار شوند به نشان 31 قله دست پيدا مي كنند. 
حالا و با گذشت كمتر از يك سال توكلي از پس 
اين مهم برآمده  اس��ت. علي توكلي 47 س��اله، 
سابقه 28 ماه حضور در جبهه هاي نبرد حق عليه 
باطل را دارد و در عمليات والفجر 10 در سال 66 

در حلبچه عراق بر اثر انفجار خمپاره يك پاي خود 
را تقديم اس��لام كرده و به درجه رفيع جانبازي 
نائل آمده اس��ت. اين جانباز سرافراز دوران دفاع 
مقدس در م��ورد صعوده��ا و موفقيت هايش در 
طرح فت��ح 31 قله مي گويد: »مي خواس��تم ياد 
ش��هداي همس��نگرم، ياد خانواده هاي شهدا و 
تكريم از جانبازان را دوباره زنده كنم. اين ش��عار 
من در صعودهايم بود. با اين شعار و استعانت از 
شهدا قله هاي دماوند، نايبند، سنبران، سبلان، 
هزار، قاش و ديگر قلل مرتفع كشور را فتح كردم. 
نداشتن يك پا انگيزه ام را بيشتر كرد. به جرئت 
مي توانم بگويم كه اگر جانباز نمي شدم، حتي يك 
تپه را هم نمي توانستم فتح كنم.« وي با اشاره به 
صعودهايي كه به قلل خارج از كشور داشته، گفته 
است: »قله هاي آي لندپيك در نپال، كليمانجارو 
در تانزانيا، كازبك در گرجس��تان، آراگاتس در 
ارمنس��تان و آرارات و كاچ��كار در تركيه را نيز 
فتح كرده ام.« توكلي اما از مسئولان گلايه كرده 
و افزوده اس��ت: »تا الان هي��چ حمايت مالي اي 
نشده ام، فقط از سوي بنياد شهيد استان لرستان 
مورد حمايت معنوي ق��رار گرفته ام. من مهر ماه 
موفق ش��دم طرح 31 قله را به پايان برسانم، اما 
براي اين مسئله هم هنوز اقدامي صورت نگرفته با 

اينكه بخشنامه ابلاغي فدراسيون است.«


